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Colours budou
bezhotovostní
OneRepublic, Macklemore, Ellie
Gouldingová, Niall Horan, Tom
Grennan, Burna Boy, indie-rockeři
Interpol, zpěvák Jacob Collier,
Gilberto Gil či nově oznámený
německý producent Purple Disco
Machine, ale i unikátní hudební
projekty z celého světa. Letos
budou na 20. ročníku festivalu
Colours of Ostrava hrát všichni
výše zmínění. Nebude chybět ani
rozsáhlé mezinárodní fórum
Meltingpot, živý orloj Carilló,
novinky jako Cacao stage nebo
multimediální výstava Colours
XXperience. To vše proběhne od
19. do 22. července v unikátní in-
dustriální oblasti ostravských
Dolních Vítkovic. „Letošní jubilejní
ročník Colours of Ostrava nabídne
nejdražší program ve své historii.
Podařilo se nám sestavit pestrý
a vyvážený line-up složený jak
z největších světových hudebních
jmen, která plní koncertní haly
i stadiony, tak i z posluchačsky
náročných projektů,“ říká k tomu
ředitelka festivalu Zlata Holušová.
Další letošní novinkou je, že letos
poprvé bude možné v areálu
festivalu na všech místech platit
pouze obvyklými platebními
kartami, telefony či hodinkami –
stejně jako jinde v obchodech,
restauracích či službách. Prodejní
místa tam tedy nebudou vůbec
přijímat hotovost. Vstupenky jsou
k dostání na www.colours.cz
a v síti GoOut. MET

Mladí umělci nemyslí na ochranu autorských práv. Neměli by dát na
to, co klient slíbí. Podle advokátkymají získat základy už ve škole STRANA 10
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Máte nápad? Dejte
si pozor, aby vám
ho někdo neukradl

Honza Dědek se vydává
se svou show v létě na
hrady a zámky. Celkem
čeká moderátora a jeho
hosty 13 zastávek STRANA 8
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Hořela prodejna pro zahrádkáře
Ještě včera zůstávali hasiči po požáru, který ve středu večer zachvátil
prodejnu se zahradní technikou Hecht v Tehovci u Prahy, na místě. Po-
stupně snížili stupeň poplachu z nejvyššího čtvrtého až na první a doha-
šují ohniska. Předpokládaná škoda je 60 milionů korun, příčina zatím
není známa. ČTK

Plakáty se slovními
hříčkami nabádaly
k očkování.

Sérii plakátů, kde byla pomo-
cí slovních hříček pozměně-
na známá pražská místa,
mohli lidé v hlavním městě

spatřit v létě roku 2021 na nej-
různějších reklamních plo-
chách po Praze i v on-line mé-
diích. Odborníci z webu me-
diar.cz ji loni v lednu zhodno-
tili jako jednu ze dvou nejlep-
ších v Česku za rok 2021.
A v roce 2022 získala také Zla-
té pero za nejlepší reklamní
text roku. Nyní tato kampaň

slaví další úspěch, a to v soutě-
ži ADC Czech Creative
Awards, která hodnotí inova-
tivní a kreativní práce v oblas-
ti reklamy, designu, komuni-
kace a digitálních médií.
Smyslem kampaně bylo od-
lehčeným způsobem motivo-
vat veřejnost k očkování proti
covidu-19 a zacílit přitom pře-

devším na tehdy málo prooč-
kované mladší věkové skupi-
ny. Konkrétně kampaň v nad-
sázce ukazovala, jak se Praha
v době pandemie a násled-
ných lockdownů proměnila
a že očkování je jedním
ze způsobů, jak docílit toho,
aby lidémohli v hlavnímměs-
tě znovu žít jako dřív. MET

Plakáty byly třeba u vstupů do stanic metra. „Kreativní přístup k očkovací kampani ukazuje, že posouvat laťku komunikace ve veřejné sféře má
smysl a že dobrá kreativa se dokáže vyrovnat i s obtížnými tématy,“ říká Dora Pružincová, manažerka agentury DDB Prague. 4x DDB Prague

Fóry za covidu bavily, teď
opět mají prestižní ceny
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prodloužený
víkend

super
pPáNe-

kauflandceskoKauflandCeskaRepublika kauflandcesko

VŽDY LEVNĚ = zboží nabízené v našem letáku za výhodnou cenu opakovaně
nebo mimořádně do vyprodání zásob. Za tiskové chyby neručíme. Prodej
jen v množství obvyklém pro domácnost. Všechna fota jsou pouze
ilustrační. Kompletní nabídka také na www.kaufland.cz

Běžná otevírací doba: pondělí – neděle: 7.00 – 22.00 hodin
Mladá Boleslav, Písek: 6.00 – 22.00 hodin, Pardubice: 6.00 – 21.00 hodin

* Tato cenová nabídka neplatí pro prodejny Ostrov, Praha-Čestlice, Praha-Hloubětín, Praha-Palmovka.

Akceptujeme tyto platební prostředky:

+ Aktivovat za 10 bodů

PULTOVÉ
SÝRY

VÍKENDOVÝ
KUPÓN
NA SLEVU
V APLIKACI -25%

109,90109,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

59,9059,90
-40%
99,90

119,90119,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

AGRICOL
Eidam 30 %
Sýr
přírodní polotvrdý
bloček
300 g
(=100 g 16,64)

TENTO
Toaletní papír
Blue decor/
Pink decor
3vrstvý
Max. 5 balení
na osobu/den
16 rolí
(=1 role 6,87)14,9014,90

VŽDY LEVNĚ

pouze

10,9010,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

%

rdý

49,9049,90
VŽDY LEVNĚ

pouze

OD 19. 5. DO 21. 5.

ELMEX
Zubní pasta
Protection/
Sensitive
2x75 ml
(=100 ml 79,94)

CHLAZENÉ
POTRAVINY

OPAVIA
ZLATÉ
Věnečky/
Club
sušenky
různé druhy
140 g/150 g

KORUNNÍ
Minerální
voda
ochucená
různé druhy
Max. 18 kusů
na osobu/den
1,5 l PET láhev
(=1 l 7,27)

* Hrozny
růžové
dovoz Peru/
Chile
I. jakost
1 kg

✓ odrůda Red Globe

Ě

16 rolí
v balení

Příznivci turistiky se už zítra
vydají na trasy 56. ročníku
dálkového pochodu Pra-
ha–Prčice. Podobně jako loni
je nutná elektronická regis-
trace předem. Ta byla ukonče-
na již včera. Nebude tak mož-
né se zaregistrovat až na star-
tu v den pochodu.

Trasy pro pěší měří
od 23 do 70 kilometrů, při-
čemž nejdelší začíná v Praze.
Část tras je vyhrazena pro
cyklisty. Z cíle v Prčici pojede
kyvadlová doprava do želez-
niční zastávky Heřmaničky.
Návrat do Milevska, Sedlčan
a Petrovic bude zajištěn auto-
busy odjíždějícími z náměstí
v Sedlci. Podrobnosti se zá-
jemci dozvědí na webových
stránkách praha-prcice.cz.

„Vzhledem k očekávané-
mu velkému zájmu o přepra-
vu domíst startů dopravce vy-
praví na trati z Prahy přes Be-
nešov u Prahy a Olbramovice
do Tábora a Sedlčan posilové
vlaky a zvětší kapacitu ostat-
ních pravidelných spojů. Vy-

brané odpolední vlaky navíc
mimořádně zastaví na zastáv-
ce Heřmaničky,“ říká mluvčí
Českých drah Petr Pošta.
Kromě vlaků z Prahy do Be-

nešova a navazujících spojů
budoumít větší kapacitu i vla-

ky doMilevska, kde jsou další
startovnímísta. „Účastníci po-
chodu mohou nicméně vyu-
žít speciální Celodenní jíz-
denku – region Středočes-
ký/Prčice za 199 korun, která
bude platit v den pochodu ve

druhé třídě všech vlaků drah
v širší oblasti Středočeského
kraje,“ dodává Pošta.
Pochod Praha–Prčice se

koná od roku 1966, kdy se ko-
lem pěti set turistů vydalo
překonat vzdálenost sto tisíc

loktů českých, což v přepočtu
odpovídá zhruba šedesáti ki-
lometrům. V době covidové
pandemie se akce nekonala.
Loňského ročníku se zúčast-
nilo přes sedmnáct a půl tisí-
ce lidí. FILIP JAROŠEVSKÝ

České dráhy nabídnou speciální
celodenní jízdenku. ČD

inzerce

Kvůli stropu
nepojede metro
S další etapou rekon-
strukce stropní desky
nad stanicí metra Flo-
renc chce zítra a pozítří
pokračovat dopravní
podnik. Kvůli instalaci
devíti nových předepja-
tých nosníků proto
o víkendu obousměrně
přeruší provoz metra na
lince C v úseku Hlavní
nádraží – Vltavská.
V platnosti budou stejná
dopravní opatření jako
při minulých výlukách.
Dopravní podnik přes
den zavede náhradní
tramvajovou dopravu
XC a linku číslo 36. Tra-
su mění i linka 23. Kom-
pletní informace najde-
te na webu dpp.cz. JAR

Prčice se jdou již pošestapadesáté

KRÁTCE
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Investujte s e-Finance Group
podílejte se na investicích do komerčních a bytových nemovitostí

Proč e-Finance, a. s.?

1,2 miliardy Kč
je hodnota komerčních a bytových

nemovitostí ve vlastnictví
koncernu e-Finance, a.s.

181 milionů Kč
již vyplatil koncern e-Finance, a.s.
na úrocích plynoucích z dluhopisů

určených veřejnosti

22 let
Koncern e-Finance, a.s. byl založen

v roce 2001 a již 22 let investuje v ČR
do nemovitostních projektů

až 10% ročně
je nadstandardní zhodnocení
z dluhopisů pro veřejnost

Bližší informace informace o nemovitostním portfoliu e-Finance, a.s. najdete na internetových stránkách www.e-finance.eu v záložce Pro Investory

Dluhopisy e-Finance určené pro veřejnost - investice od 50 000 Kč

PRODEJ investičních nemovitostí s pravidelným nájmem
Investiční nemovitosti - prodej
Skupina e-Finance, a.s. nabízí k prodeji násle-
dující investiční nemovitosti, které mají pravi-
delný měsíční výnos z nájemného. Výnos in-
vestora se v tomto případě skládá z každoročně
valorizovaného nájemného o inflaci a růstu ceny
dané nemovitosti. Stáváte se přímými vlastníky
koupené nemovitosti.

Bližší informace informace o nabízených
investičních nemovitostech z portfolia
e-Finance, a.s. najdete na internetových
stránkáchwww.e-finance.eu/REALITY

Dluhopisový program e-Finance
Skupina e-Finance, a. s. vydává dluho-
pisy určené pro občany a firmy v rámci
dluhopisového programu e-Finance CZ.

Úrokový výnos z dluhopisů
Dluhopisy nesou zhodnocení, které je
vždy určeno v prospektu dluhopisů, který
je každoročně schvalován Českou národ-
ní bankou a konečných podmínkách pro
danou emisi dluhopisů. Česká národní
banka schvaluje tento prospekt pouze
z hlediska toho, že splňuje normy týkající
se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnos-
ti, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Toto schválení by se nemělo chápat jako
potvrzení kvality cenných papírů, kte-
ré jsou předmětem tohoto prospektu.

Zhodnocení může být dáno pohyblivou
nebo pevnou sazbou. V současnosti
e-Finance nabízí dluhopisy se sazbou
pohyblivou ve výši inflace+1% u tzv.
protiinflačních dluhopisů a nebo s pev-
nou sazbou od 7% do 10% podle délky
investice, která je od jednoho do čtyř let.
Pohyblivá sazba je odvozena od změny
bazického indexu spotřebitelských cen
tzn. o inflaci. Pevná sazba je fixována
ve stejné výši pro všechna výnosová
období nebo je určena konkrétní sazba
pro každé výnosové období. Úrok bude
majiteli dluhopisu vyplácen vždy je-
denkrát ročně.

Splacení dluhopisu
Dluhopisy jsou obvykle dvou až čtyřleté,
přičemž držitel dluhopisu je oprávněn
požádat o mimořádný odkup s dvoumě-
síční výpovědní dobou.

Dluhopisy e-Finance můžete objednávat přes internet, emailem, telefonicky, osobně.

Roční dluhopisy s výno-
sem 9%. Dluhopisy jsou
zajištěné zástavním právem
na celém exkluzivním areá-
lu Zámku Račice-Pístovice
čítající pozemky o výměře
přes 50 000 m2, nemovitosti
a samotný zámek.

9%

JEDNOLETÉ ZAJIŠTĚNÉ DLUHOPISY

Čtyřleté protiinflační dlu-
hopisy s výnosem ve výši
roční inflace plus 1%.
Prostředky jsou investo-
vány do stávajících ne-
movitostí generující pra-
videlné výnosy z nájmů
a ubytování.

Inflace
+1%

ČTYŘLETÉ PROTIINFLAČNÍ DLUHOPISY

+420 515 555 555 info@e-finance.eu
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Rodák z Námestova
na Oravě koupil
před 20 lety v obci
nedaleko Prahy
pozemky bývalého
cukrovaru a začal
tam budovat původ-
ně jen prostor klidu
a odpočinku.

PelhřimovskéMuzeum rekor-
dů zaregistrovalo největší so-
chu Ježíše v Česku. Stojí
v obci Úžice nedaleko Kralup
nadVltavou. Komisaři z Agen-
tury Dobrý den z Pelhřimova
ji zapsali do České knihy re-
kordů. Iniciátorem jejího vy-
tvoření je slovenský podnika-
tel Pavol Turoň. Socha je vyso-
ká 6,15 metru, samotný Ježíš
bez podstavce má na výšku
4,5 metru a rozpětí jeho roz-
pažených rukou jsou 4 met-

ry. Předlohou byla pro auto-
ra, jímž jemalíř a sochařMar-
tin Lepka, slavná obří socha
Krista Spasitele v brazilském
Riu de Janeiru.
Rekordní dílo vévodí Resor-

tu Svět ve zmíněné obci. So-
cha, kterou za přítomnosti
veřejnosti vysvětila Jeho Emi-
nence Dominik kardinál
Duka na tomto místě vyrost-
la nejen proto, že Pavol Tu-

roň je věřící a dílo se mu
hodí do konceptu celého re-
sortu, ale hlavně kvůli jeho
téměř fatální zkušenosti,
kdy si před dvěma lety kvůli
nemoci covid-19 sáhl v ne-
mocnici na dno svých sil.
Jako poděkování Nejvyššímu
za své uzdravení se zde roz-
hodl vystavit právě tuto
přes šest metrů vysokou so-
chu Ježíše Krista.MET

18.–31. 5. 2023

*Sleva platí při nákupu nad 699 Kč, nevztahuje se na již zlevněné položky a dárkové poukazy. Slevy nelze sčítat.
Akce Týden s TESCOMOU probíhá v obchodní síti provozované společností TESCOMA s.r.o.

týden
s TESCOMOU
...hustýýý!

vztahuje se na již zlevněné položky a dárkové poukazy
den s TESCOMOU probíhá v obchodní síti provozované společností TESCO

*Sleva platí při nák
Akce Týd

kupu nad 699 Kč, nev
den s TESCOMOU pr

inzerce

Slovenský podnikatel Pavol Turoň se svou sochou Ježíše. Je vysoká
několik centimetrů přes šest metrů. DOBRYDEN.CZ

Slovenský podnikatel
v areálu bývalého cukrovaru
v Úžicích nedaleko Prahy
původně budoval především
místo pro firemní teambuildin-
gy zaměstnanců své logistické
firmy a také pro obchodní
partnery.

• Jenže se mu to neplánovaně,
ale v pozitivním slova smyslu
jaksi vymklo z rukou.

• Socha je z bílého betonu
se skelnými vlákny
a plastifikátory, vyplněná
ocelovými výztužemi.

• Oproti brazilské je ta
nedaleko hlavního města
menší, ale má několik
originálních prvků, kterými
jsou tváře nebo korunka.
Ta vlastně funguje i jako
hromosvod.

I Češi mají svého
nejvyššího Ježíše

JEŽÍŠOVA KORUNKA FUNGUJE JAKO HROMOSVOD
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Filmová hvězda
Michael Douglas pro-
zrazuje pikantnosti
ze zákulisí natáčení.
Slavný americký herec a pro-
ducent Michael Douglas toho
ví hodně o natáčení sexuál-
ních scén, hrál totiž v jedněch
z nejžhavějších filmů
80. a 90. let.
Jaký je podle něj klíč

k úspěšnému natočení tako-
vé scény? „Tajemstvím –
a myslím, že jsem se stal ex-

pertem na sexuální scény – je
nácvik. Je to podobné, jako
když děláte bojovou scénu,
musíte vypracovat choreogra-
fii,“ popsala hvězda snímků
Základní instinkt či Osudová
přitažlivost publiku na filmo-
vém festivalu v Cannes. „Když
točíte milostnou scénu, je dů-
ležité, aby herečka neměla po-
cit, že zneužíváte situace. Řek-
nete jí předem, co se bude dít:
Teď dám ruku sem, ty dáš
ruku sem a pak se začneme lí-
bat,“ uvedl 78letý herec a do-
dal, že když se to hercům po-
vede, bude to vypadat spon-

tánně, i když tomá předem vy-
tvořenou choreografii. Podle
něj je trendem při natáčení

funkce takzvaných koordiná-
torů intimity. „Ti mají zajis-
tit, aby se herci cítili pohodl-
ně, a bez nich nelze udělat vů-
bec nic,“ dodal Douglas. On
sám z tohoto trendu nadšený
není.
A postěžoval si také na na-

rušování soukromí celebrit.
„Než vznikla sociální média,
měli jsme mnohem více ta-
jemství. Mluvil jsem o tom
s Leem DiCapriem, nyní vás
někdo někde uvidí a najed-
nou je tam 1000 lidí. Už ne-
máme tu svobodu, co jsme
měli dříve,“ dodal. ČTK

Sting čeká bitvu s umělou inteligencí
Podle britského zpěváka Stinga hudebníci čelí výzvě bránit své dílo proti rostoucímu
počtu písní napsaných umělou inteligencí (AI). „Stavební kameny hudby patří nám, lid-
ským bytostem,“ řekl Sting BBC. „Bude to bitva, kterou my všichni budememuset svést
v několika příštích letech – bránit svůj lidský kapitál proti AI,“ řekl. Umělá inteligence
bude umět klonovat vokály slavných umělců. To už se děje. Například v únoru použil
francouzský dýdžej David Guettta technologii k přidání hlasu amerického rapera Emine-
ma do jedné ze skladeb. iDNES.cz

Herecká hvězda v Cannes rozdá-
vá úsměvy. PROFIMEDIA
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Kolik stál pohřeb
královny?
Za pohřeb britské králov-
ny Alžběty II. zaplatila brit-
ská vláda 161,74 milionu
liber (4,4 miliardy korun).
Královna, která zemřela
loni 8. září ve věku 96 let,
byla pohřbena vedle svého
zesnuléhomanžela prince
Philipa a svých rodičů
v kapli svatého Jiří na hra-
děWindsor. Soukromý
pohřební obřad následoval
po státním pohřbu
veWestminsterském
opatství.

Moldavané chtějí
do EU rychleji
Moldavsko chce vstoupit
do Evropské unie „co
nejdříve to bude možné“,
aby se ochránilo před
ruskou hrozbou. Uvedla to

moldavská prezidentka
Maia Sanduová. Země
podle ní doufá, že rozhod-
nutí o zahájení přístupo-
vých rozhovorů přijde
„během následujících
měsíců“.

Dívku našli
po šesti letech.
Díky Netflixu

Ve Spojených státech se
díky seriálu na platformě
Netflix po šesti letech po-
dařilo najít dívku, kterou
v roce 2017 unesla její mat-
ka. Případ Kayly Unbehau-
nové zpracovali tvůrci
v jedné z epizod seriálu Un-
solved Mysteries (Nevyřeše-
né záhady) a jeden z divá-
ků pak díky tomu dívku
poznal, když přišla do jeho
obchodu v Severní Karolí-
ně, a zalarmoval policii, na-
psal deník The Times. ČTK

KRÁTCE

inzerce

„K úspěšné sexuální
scéně je třeba nácvik“
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Zítra se na Ladronce ote-
vře šapitó. Zkoušet si lze
různé disciplíny i v parku.

Na více než šesti tisících lidí v Cho-
mutově si zkusili pořadatelé akce Cir-
kus Base zájem o nový cirkus. Nyní
otestují v ještě větším měřítku praž-
ské publikum, a to až do 2. června.

Během dvou týdnů nabídne rozší-
řený koncept i jedno šapitó navíc.
Pražský park Ladronka se tak stane
základnou pro mnoho novocirkuso-
vých umělců a souborů, workshopů
žonglování, provazochodectví, par-
kouru a akrobacie i místem, kde se
uskuteční alternativní hodiny tělo-
cviku TěloCIRK.

Vše začne workshopem FotrCIRK
pro děti a jejich táty i pražskou pre-
miérou kuchařsko-akrobatické show
Teacrobat od Cirko Hopley. Premié-
ru chystá i dvojice Johnny & Jenny

v pohybové klaunerii J.O.E., den vyvr-
cholí soubojem španělského soubo-
ru Kolektiv Lapso Cirk s gravitací
v projektu pojmenovaném OVVIO.
V pondělí 22. května je na progra-

mu také site specific premiéra vizuál-
ně pohybové performance Ke zdi
ryze ženského souboru akrobatek
Cirkus TeTy. Tři různá akrobatická
představení uvedou performerky
ze tří koutů světa – Aki Yoshida z Ja-
ponska, Eleanora Dall’Asta z Panamy
a domácí Eliška Brtnická. Ve speciál-
ním představení Teens Lab spojí síly
dvě party teenagerů ze dvou zemí –
mladí studenti pražského Cirqueonu
a norské Trondheim kulturskole.
Koho láká cirkus, ten si ho bude

moci vyzkoušet na 13 vedených kur-
zech nebo v rámci otevřených
workshopů. Vstupné je na vybrané
workshopy a představení dobrovol-
né, ostatní vstupenky jsou v prodeji
v síti GoOut. Celý program projektu
je na stránkách cirkusbase.cz. PUR

Podcasty či divadla
V rámci festivalu Metronome
Prague, který se odehraje na Vý-
stavišti Praha od 21. do 24. červ-
na, bude k dispozici i doprovodný
program na téma Odvaha. Pořada-
telé přichystali spolu s dalšími
českými uměleckými institucemi
mimořádné venkovní expozice,
nebudou chybět zajímavé filmo-

vé produkce a novinkou je, že
živě se z místa pražského Výsta-
viště budou natáčet podcasty – Če-
stmír Strakatý s Prostorem X, Pas-
toral Brothers, Dobrovský & Šíd-
lo, My děti s odvahou. Doprovod-
ný program zahrnuje také výsta-
vy, slam poetry a je přichystaný
bohatý program pro děti a mlá-
dež čítající divadla, taneční nebo
výtvarné workshopy. MET

Ve finále Kintera či Vladimir 518
Festival 4 + 4 dny v pohybu nabídne o víkendu vrchol programu. Diva-
dlo B zítra v 15.00 zve na loutkové představení pro děti O Malence.
Po oba dny se od 16.00 v improvizovaném ateliéru v zahradě Erpetu
(na snímku) zabydlí kreativní dílna. Nedělní program vyvrcholí v 18.00
křtem nové publikace Krištofa Kintery s názvem Dívka s holubicí
a sochy domů. Na křest naváže set Vladimir 518 feat. Beat Bustler. MET

4
+
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Přijďte si zažít
nový cirkus

KRÁTCE



08 Pátek 19. května 2023

Už několik let mohou diváci
každý týden vídat v televizi
talkshow 7 pádů Honzy Děd-
ka. A letos už potřetí plánuje
moderátor s tímto svýmpořa-
dem, s podtitulem (Vý)Let-
ních 7 pádů Honzy Dědka, vy-
razit do kulis zámec-
kých a hradních nádvoří
a parků.
„Obě uplynulá letní turné,

během kterých se na nás při-
šlo podívat na patnáct tisíc di-
váků, předčila veškerá má

očekávání. Nejen díky hos-
tům, ale i fantastickému pub-
liku jsem si to moc užil a už
se těším, až na letní scény vy-
razíme znovu,“ těší se Dě-
dek.
V nadcházejícím létě na-

vštíví talkshow zámkyHlubo-
ká, Slatiňany, Krásný Dvůr,
Milotice, Kravaře, Moravská
Třebová, Třeboň, Kačina, Ne-
bílovy, Duchcov a Sychrov.
Dále hrad Špilberk a hospitál
Kuks.

Mezi již potvrzenými účast-
níky pořadu jsou například
Lucie Benešová, Martin Dej-
dar, Josef Dvořák, Aleš Háma,
Chantal Poullain, Tomáš Ma-
tonoha, Saša a Lída Rašilovo-
vi, Roman Štabrňák, Václav
Vydra či Veronika Žilková.
Jména hostů na konkrétní
představení jsou postupně
ohlašována na Instagramu.
Lístky jsou v prodeji v síti

Ticketstream. První předsta-
vení se už blíží vyprodání. IBE

Chlapi sobě i Housle.
Hrát se bude na
Vyšehradě i u Lorety.

V pátek 2. června začíná jubi-
lejní 20. ročník Metropolitní-
ho léta hereckých osobností.
Čtyři venkovní scény divadla
Studio DVA slibují na
150 představení včetně dvou
hvězdně obsazených novi-
nek. Ke kulatinám si úspěšná
divadelní přehlídka nadělila
ironickou komedii Chlapi
sobě, která se věnuje nelehké-
mu údělu mužů v současném
světě, a také klasický kus
v podobě situační komedie
Bez roucha. Ta diváky díky re-
žii Ondřeje Sokola zavede
do divadelního zákulisí těsně
před premiérou.

Přehlídka, která za uplynu-
lých 19. ročníků uvedla
34 premiér a navštívilo ji
na 650 tisíc diváků, se bude
konat až do 2. září nejen v Pra-
ze na Vyšehradě a Výstavišti

Holešovice, ale imimometro-
poli na Tvrzi Divice nedaleko
Loun a ve Vítězné u Dvora
Králové.
Více než stovku večerů

s hraním pod širým nebem

na pražských Hradčanech na-
plánovalo na letošní letní se-
zonu Divadlo Ungelt. Zahaju-
jí ji reprízy hry newyorského
dramatika Dana McCormic-
ka Housle, který se do Prahy
přijel na představení podívat.
Na Letní scéně, která se na-

chází poblíž hradčanské Lore-
ty, se objeví i novinky, jež má
divadlo na repertoáru od sou-
časné sezony. Ungelt letos
uvede také třeba tragikome-
dii z divadelního zákulisí Sta-
ří mistři v režii Milana Schej-
bala, kde se v rolích dvou zne-
svářených herců a zároveň
bratrů představí dva dlouho-
letí přátelé František Němec
a Milan Hein. Třetí novinkou
jemonodrama Všechny báječ-
ný věci v podání Richarda
Krajča v režii Karin Krajčo Ba-
binské. MET a ČTK

Honza Dědek LENKA HATAŠOVÁ

Nová komedie Studia DVA Chlapi sobě se věnuje nelehkému údělu
mužů v současném světě. JERRY HÁŠA

Po stopách
Anthropoidu
V neděli se od 14 hodin
koná komentovaná pro-
cházka po stopách hrdi-
nů Anthropoidu ulicemi
Libně v Praze. Akcí bude
provázet Michal Švarc,
který si pro účastníky
připravil historické zají-
mavosti. Vstupné je zdar-
ma, sraz je na tramvajo-
vé zastávce Vychovatel-
na. Předem je nutná re-
gistrace na mi-
chal.svarc@praha8.cz.

Pro Třeštíkovou
Mezinárodní festival
dokumentárních filmů
DocsBarcelona ocenil re-
žisérku Helenu Třeštíko-
vou za mimořádnou ce-
loživotní tvorbu. Autor-
ka desítek snímků pře-
vzala cenu na zahajova-
cím ceremoniálu 26. roč-
níku přehlídky. MET

ZuZana
Mauréry

Hrát v Česku
mě baví.
Auto semi stalo
pojízdným
domkem

Právě
vycháZí

TÝDEníK
každý pátek ZDarMa

SOUTĚŽ PRO ČTENÁŘE DENÍKU METRO

V KINECH OD 18. KVĚTNA

soutěžní otázka

Kdo je
režisérem filmu?

A) Vin Diesel
B) Jason Momoa
C) Louis Leterrier

Vyhrajte
3 dárkové balíčky

s novým akčním filmem Rychle a zběsile 10

Instrukce k soutěži:
Své odpovědi zasílejte do dnešní půlnoci na adresu vyhraj@metro.cz

ve tvaru JMÉNO, PŘÍJMENÍ, ADRESA, TELEFON, SPRÁVNÁ ODPOVĚĎ
(A, B, nebo C), do předmětu e-mailu uveďte: Zběsile.

3 výherci získají dárkový balíček s novým akčním filmem Rychle a zběsile 10.
Výherci budou kontaktováni e-mailem

do 3 pracovních dnů. Více informací o pravidlech soutěže
a vyzvednutí cen najdete na www.metro.cz

Dědek míří na hrady a zámky

Divadlo pod širým nebem

KRÁTCE

inzerce
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„Říkám začínajícím uměl-
cům, že když s někým jedna-
jí, něco nabízejí, vyplatí se
jim, aby si jednání a podmín-
ky spolupráce nějak zdoku-
mentovali. Smlouvou, zápi-
sem z jednání, e-mailovou ko-
munikací, aby bylo evident-
ní, že došlo ke kontaktu a na
čem se s druhou stranou do-
hodli.“ Iva Javorská je advo-
kátka pražské advokátní kan-
celáře Novalia, specializuje
se na autorské právo. Ve své
praxi radí umělcům a předná-
ší na vysokých uměleckých
školách. Její zkušenost ukazu-
je, že umělci tyto záležitosti
často podceňují. Dokud ne-
zjistí, že si někdo přivlastnil
plody jejich úsilí. Nebo nedo-
stanou-li zaplaceno za svoji
práci.

Miki Volek, bigbítová
hvězda šedesátých let, zjistil
v devadesátých letech, když
neměl na jídlo a na nájem, že
je něco jako tantiémy. Je to
dobrý příklad v praxi, kterou
provozujete?
Obávám se, že je pravdou, že
umělci si svá práva často neu-
vědomují. Začnou se o ně ak-
tivně zajímat, většinou až
když udělají nepříjemnou
zkušenost – když je někdo
obejde, kopíruje, zneužije je-
jich díla bez kreditu, nezapla-
tí. Často slyším, že jim škola
nenabídla výuku autorského
práva. Ve skutečnosti se au-
torské právo na uměleckých
školách učí, ale protože před-
nášky bývají nárazové nebo
v režimu volitelného předmě-
tu, mohou ujít jejich pozor-
nosti. A je to pochopitelné, za-
měřují se pochopitelně na
tvorbu a jsou tím kompletně
vytíženi. Praktické aspekty
budoucí kariéry jsou jim ješ-
tě vzdálené. V praxi jsou pak
nuceni se do určité míry zo-
rientovat, ale je fakt, že řada
výhod, jako odměny vybíra-
né kolektivními správci, je
stále dosti opomíjena.

Můžete uvést příklad takové
nepříjemné zkušenosti?
Umělci typicky začnou s ně-
kým entuziasticky spolupra-
covat, aniž si předem domlu-
ví podmínky. Anebo jen na
dobré slovo. Bez písemné do-
hody. Zejména začínající
umělce těší příležitost ke spo-
lupráci, vrhnou se do ní s dů-
věrou. Když ale začnou mlu-
vit o licenci a odměně, jejich
klient někdy ze spolupráce
odejde se slovy, že totéž mu
někdo známý „nakreslí“ za-
darmo. Slýchám to opakova-
ně, týká se to pochopitelně

hlavně mladých, ještě nezku-
šených tvůrců. Desítky a de-
sítky hodin pak přijdou vni-
več, nepříjemná zkušenost je
na světě. Taková zklamání
jsou samozřejmě velmi demo-
tivující.

V čemdělají chybu?
Když se objeví příležitost,
mají se zastavit, domluvit si
podmínky, sepsat je, alespoň
e-mailem, otestovat si tak,
jak je druhá strana seriózní
v zájmu o spolupráci a jak
uvažuje. V první řadě je dob-
ré se zamyslet, co od spolu-
práce čekám, a uvědomovat
si od začátku vlastní hodno-
tu, cenu vlastní tvorby. Ne-
chci nabádat k aroganci, ale
ke zdravému sebevědomí.
Každá dobře nastavená spolu-
práce a dobrá zkušenost
usnadňují domluvu o té další.

Jsou podobná pochybení
u kreativních profesí častější
než u jiných?
Možná ano. Je to dané hodně
tím, že v jiných profesích jde
absolvent častěji do zaměst-
nání, do zkušeného týmu,
učí se od starších kolegů, ob-
chodní a právní otázky řeší
zatím někdo jiný. V umění
jsou lidé často hned po škole
na volné noze, začínají od
nuly, nemají vedení, nikdo
jim strukturovaně neradí, co
mají udělat z hlediska práva,
daní a dalších záležitostí.
Jdou do věcí hodně intuitiv-
ně a s důvěrou, současně se
o smlouvách a podobných

prozaických záležitostech
ostýchají se svými klienty ho-
vořit. Umění nemá smlouvy
příliš v lásce, ale obávám se,
že v určitý moment se sta-
nou nevyhnutelnými, pokud
má tvorba umělce současně
živit.

Je obvyklé, že klient zakázku
zruší, ale něco pak použije?
Na počátku řady autorsko-
právních sporů bylo vlastní
zpřístupnění portfolia nebo
konkrétních návrhů pro spo-
lupráci, která se nenavázala.
Stačí, že umělec má nějaký
nápad, myšlenku nebo kon-
krétní návrh, které někomu
nabídne a zpřístupní. Doufá
například, že by to mohlo
konkrétní firmu zaujmout.
Nebo jde o pracovní pohovor,
kde uchazeč předloží své
portfolio. Časem se ukáže, že
firma něco z jeho návrhů po-
užije. Situaci komplikuje
fakt, že nápad sám o sobě se
nechrání, jen jeho konkrétní
ztvárnění.

Nápadmusím tedy jako
autor zhmotnit?
Ano. Musíte ho ztvárnit nave-
nek. Jednoduše řečeno, po-
kud je ztvárnění jedinečné,
chrání se jako autorské dílo.

Není proti tomuobrana?
Dle autorského zákona se ná-
pad nebo námět sám o sobě
skutečně nechrání. Zneužití
nápadu by se dalo teoreticky
bránit na poli ochrany proti
nemravnému chování na

trhu, to jest nekalé soutěže,
ale i zde je potřeba splnit urči-
té specifické podmínky. Ne-
lze paušálně odmítnout, že
by v konkrétním případě ne-
šlo dělat nic, protože obecně
v právu proti většině nespra-
vedlností najdeme oporu.
Nicméně vedle roviny teore-
tické je tu ještě rovina důkaz-
ní. Takže pokud zákon posti-
huje nějaké chování, pak ne-
stačí, že budu tvrdit, že
k němu došlo, ale také tomu-
sím spolehlivě prokázat. Tam
se často narazí na limity. Pro-
to je vhodné myslet na ro-
zumné archivování a doku-
mentování, jak jsem zmínila
v úvodu rozhovoru.

Ani kdyby to umělec předlo-
žil v písemné podobě?
Sepišme nápad tvůrčím, jedi-
nečným jazykema pak hovoř-
me o literárním díle. Ovšem
pak se bude chránit jazyk, ni-
koli popsaný nápad.

Opravdu je umělec tak „bez-
branný“?
Lze se například ochránit

dohodou o zachování důvěr-
nosti, kdy druhou stranu za-
vážete, že pokud by zneužila
projednávané a předložené
informace (díla), uhradí ško-
du anebo smluvní pokutu.

Takhle ale asi žádný student
umělecké školy nebo začínají-
címalíř, sochař či designér
uvažovat nebude.
Nejsem zase tak pesimistic-
ká, protože dohody o zacho-
vání důvěrnosti připravuji
pro klienty celkem pravidel-
ně, tvůrci (zejména designé-
ři) včetně těch začínajících je
stále častěji používají.

Kdoby toměl začínajícím au-
torům, spisovatelům, desig-
nérůmamalířům říct? Škola?
Ano, myslím, že škola. Učím
autorské právo deset let, po-
ptávka od vysokých umělec-
kých škol po takových před-
náškách postupně roste.
Téma je stále aktuálnější. Už
se o autorské právo začínají
zajímat i střední školy. Souvi-
sí to i se stále intenzivnějším
provozemna internetu a soci-
álních sítích a větší dostup-
ností autorských děl.

Co s tím, když lidé zveřejňují
svá díla, své fotografie, texty
a jiní jim je ze sítě vesele kra-
dou a vydávají za vlastní?
Teenageři tráví na internetu
hodně času a přicházejí tak
do styku s autorskoprávní
problematikou, aniž si to uvě-
domují. Postování fotek, vyu-

žívání cizích snímků ve vlast-
ních příspěvcích. Internet
není tak liberální prostředí,
jak se zdá. Dostupnost všech
možných výtvorů může
mást, že jsou volné k užití.
Nicméně na internetu platí
autorské právo v zásadě stej-
ně jako v běžném životě.

Coumělci znalost problemati-
ky přinese?
Pokud se umělec orientuje
alespoň v základech autorské-
ho práva, uvědomuje si své
postavení, je nesrovnatelně
lépe vybaven pro jednání
o smlouvách a licencích. To
se projeví nejen v lepším poci-
tu sám ze sebe, ale i ve finanč-
ní situaci. Umělci mají právo
na různé licenční odměny vy-
bírané kolektivními správci,
je však potřeba se u nich při-
hlásit. Například opětovný
prodej originálu díla výtvar-
ného umění v aukci nad urči-
tou hodnotu může přinést
umělci finanční odměnu, kte-
rá stojí na principu, že umě-
lec by seměl spravedlivě podí-
let na úspěchu díla.

Vyznat se v autorskémprávu
asi chrání umělce i před vlast-
ními omyly, že?
Na druhé straně, díky znalos-
ti autorského práva se autor
vyvaruje situací, kdy by napří-
klad jeho kreativita přesáhla
hranici inspirace a zasáhla do
autorských práv jiného uměl-
ce. Málokdo chce být ozna-
čen za plagiátora a soudit se,
kdy nejde jen o peníze, ale
případně i reputaci a psychic-
kou zátěž. Autorské právo
není totiž jen o mých vlast-
ních právech, ale také o prá-
vech jiných autorů. Tomu od-
povídajímoje povinnosti cho-
vat se tak, abych do nich neza-
sáhl. Takže autorské právo
mi na jedné straně pomáhá
vylepšit si situaci a na druhé
straně předejít rizikům krea-
tivní profese. PAVEL HRABICA

Koluje řada omylů.

• Stačí změnit 20 procent
obsahu a už nejde o poru-
šení autorského práva,
ale o nové autorské dílo.

• 10 let staré fotky je mož-
né použít bez omezení.

• Aby bylo možné použít
cizí fotku či text, stačí
uvést jméno autora nebo
odkaz. FAPI.CZ

Neprodělat kalhoty a taky si neudělat ostudu. Iva Javorská radí
umělcům, jak nenarazit v autorském právu. ARCHIV I . J.

Na co mají právo? Umělci jsou
nad paragrafy občas povznesení

PRÁVNÍ MÝTY



Slavné sérum Slim Drop 10
z 10 rostlin ničících tuk je konečně
k dostání v České republice.

ýživovým poradcům a vědcům
z oblasti přírodní medicíny se

podařilo koncentrovat v kapalném
séru 10 nejaktivnějších látek v boji
proti nadváze. Toto sérum je tak silné,
že titíž vědci o něm mluví jako
o dynamitu ničícím tuk. Není samozřejmě
možné ho používat, aniž bychom ho
rozpustili ve vodě. Šest kapek ve skle-
nici vody stačí k tomu, aby den po
dni ničily tukové buňky a nakonec je
vypudily z vašeho těla. Je přirozené,
že těchto 10 rostlin současně brání
vytváření nového tuku. Tuk velmi
rychle zmizí, změní se vám postava
a budete se cítit osvobození.
Zbavte se až 25 % své hmotnosti.
Ano, to není tisková chyba. Pokud
vaše nadváha představuje až 25 % vaší
současné hmotnosti, tak vám to sérum
Slim Drop 10 umožní. A to aniž byste

byli nuceni přestat jíst vaše oblíbená
jídla, nebo se věnovat nějaké fyzické
činnosti. A to bez ohledu na to, kolika
kil se chcete zbavit. Další dobrou zprávou
je to, že se budete zbavovat nadváhy
bez léků, bez bolestivé liposukce
a bez toho, že by vás to stálo jmění.
Tento zcela nový prostředek je 100%
přírodní a bez vedlejších účinků.
Vyrábí se v evropské laboratoři, kde
platí ty nejpřísnější kontrolní normy.
Až do 00.00.0000 bude toto sérum
k dostání jen přes tento inzerát.
Tukové buňky zničené dynamitem
a vypuzené z těla a obnovený
metabolismus.
Ptáte se, jak je to všechno možné?

To je normální, zejména tehdy, pokud
jste vyzkoušeli už úplně všechno.
Musíte vědět:
1) Sérum se vstřebává do těla rychleji
a prášky nebo jiné chemické prostředky
ztratí až 90 % své účinnosti, než se
dostanou do zažívacího systému.
2) Sérum Slim Drop 10 obnovuje me-
tabolismus, což nám umožní zasáh-
nout přímo jádro stávajících tukových
buněk (víme, že pokud jsou buňky
zničeny, tak jsou zničeny s konečnou
platností).
3) Hyper koncentrované rostlinné
výtažky přeměňují kalorie z vaší po-
travy na vlákninu, která bude vaším
organismem odbourána.
Zcela jedinečné složení k tomu,
abyste první týden zhubli až o 6 kilo.
Díky koncentraci 10 nejaktivnějších
rostlin v boji proti tuku a nadváze,
kterými jsou cesmína paraguayská,
semeno guarany, trubkovec tyčinkovitý,
artyčok a 6 dalších hubnoucích rostlin,

zhubnete první týden až o 6 kilo.A to
vše pouze se 6 kapkami denně. Budete
hubnout automaticky a pravidelně
jako "švýcarské hodinky". Po 72 ho-
dinách sami zjistíte, že jste dosáhli
úžasných výsledků, protože vaše tělo

se doslova vyfoukne a vy to uvidíte
v zrcadle. Teď už vám jen zbývá vybrat
si kúru v závislosti na počtu kil, která
chcete zhubnout.
Spokojenost, nebo vrácení peněz.
Neposílejte žádné peníze, za kúru zapla-
títe až při převzetí na poště. Neriskujete
ani jednu korunu. Pokud nezhubnete
o níže uvedený počet kilo odpovídající

kúře, kterou jste si zvolili, tak stačí,
když nám pošlete načaté nebo i prázdné
flakony. A my vám okamžitě po jejich
přijetí vrátíme peníze poštovní poukáz-
kou na vaše jméno. Máte 6 dlouhých
měsíců na to, abyste zkontrolovali
nejen to, že jste se zbavili veškeré své
nadváhy, ale i to, že jste nepřibrali
znovu ani gram.

Revoluce v hubnutí:
rychlé a 100% přírodní zhubnutí!

Jak zhubnout

Kupón odstřihněte a zašlete na adresu:
VitaLife Shop s. r. o., P.O.BOX 11,
755 08 Vsetín
Ano, chci vyzkoušet kúru Slim Drop 10, abych se účinně a s konečnou
platností zbavil/a nadváhy. Je samozřejmé, že pokud bych v průběhu 6
měsíců nebyl/a zcela spokojen/á, tak bude stačit, když vám pošlu načaté
nebo i prázdné flakóny a vy mi vrátíte poštovní poukázkou peníze.

Kupón na odstranění nadváhy pomocí séra Slim Drop 10
Cenu za objednávku uhradím při převzetí zásilky
(+ 149 Kč poštovné a balné).
Zde jsou mé kontaktní údaje:
Příjmení: ................................................................
Jméno: ...................................................................
Adresa: ..................................................................
..................................................................................
.................................................................................
Město: ....................................................
PSČ: ....................................................
Telefon: ................................................
E-mail: ..................................................

Datum: ........................... Podpis*: ..........................

o 19 kilo za necelý měsíc
s 6 kapkami denně

Vědci ručí za účinnost
séra Slim Drop 10.
Doporučují vám nehub-
nout příliš rychle a nebrat
si více než 6 kapek denně.
V případě, že za 1 týden
zhubnete o více než 6
kilo, přerušte na 2 dny
kúru a pak v ní pokračujte.

❏ 15denní kúra, 1 flakon séra Slim Drop 10
pro zhubnutí v průměru o 7 kilo pouze za 590 Kč
místo 1 190 Kč (ušetříte 600 Kč)

❏ 30denní kúra, 2 flakony séra Slim Drop 10
pro zhubnutí v průměru o 14 kilo pouze za 990 Kč
místo 1 990 Kč (ušetříte 1 000 Kč)

❏ 45denní kúra, 3 flakony séra Slim Drop 10
pro zhubnutí v průměru o 20 kilo pouze za 1 290 Kč
místo 2 590 Kč (ušetříte 1 300 Kč)

❏ 60denní kúra, 4 flakony séra Slim Drop 10
pro zhubnutí v průměru o více než 20 kilo pouze 1 590 Kč
místo 3 190 Kč (ušetříte 1 600 Kč)

V

Stopka třešně Jasan Trubkovec tyčinkový Rozmarýn Pýr

Cesmína
paraguayská

Zemědým
(lékařský) Semeno guarany Ředkev černá Artyčok

+ + + +

+ + + +

Marina: Když si uvědomím, že jsem se odvážila dát tuto fotku na facebook, tak se stydím.
Myslím, že jsem měla 17 liků. A potom jedna kamarádka (opravdová!) mi doporučila
Slim Drop 10. Zhubla jsem o 19 kilo za méně než 6 týdnů bez diety a namáhavého
cvičení. Byla jsem na sebe tak pyšná, že jsem rychle vyměnila tu starou fotku na mém
facebooku za novou. A kolik jsem podle vás měla liků? Ano, více než 2500!!!

10 rostlin požírajících tuk+ 6 kapek séra
= zhubnutí o 19 kilo

Marina
před
82 kg

Marina
po

63 kg
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❏ *Souhlasím s tím, aby moje osobní údaje byly
zpracovávány pro účely přímého marketingu.

PRMESD01

28.06.2023
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Každý rok startuje více raket,
na oběžných drahách se pohy-
bují tisíce družic i vesmírné-
ho smetí a plány jednotlivých
kosmických agentur i firem
jsou čím dál ambicióznější.
O tom ví své Anna Rojková –
vedoucí české sekce technolo-
gické firmy Huld, která se
dlouhodobě zaměřuje na ino-
vace v oblasti kosmických
technologií, zkoumání vesmí-
ru, ale taky na podporu a roz-
voj schopných a odvážných
mladých lidí. Jaké přínosy
mají vesmírné aktivity
pro náš každodenní život?
Jak se vesmírné bádání změ-
nilo za poslední roky? I o tom
pohovoří příští víkend na smí-
chovské náplavce v Praze.
„Když se řekne vesmír,

jako první mi vyvstane
na mysli nekonečno. Neko-
nečnémnožstvímožností, ne-
zodpovězených otázek, ob-
jektů k prozkoumání, mož-
ností využití a v neposlední
řadě práce před námi,“ říká
pro deník Metro Rojková.

Inovace v oblasti kosmických
technologií jsou poměrně
specifický obor. Kdo nebo co
vás k němupřivedl?
Odmala jsem byla zvídavá
a zajímalo mě, jak věci a svět
kolem nás fungují. Vesmír
byl jedním z témat, která mě
zajímala, ale v tu dobu jsem
ještě nevěděla, že je možné
se kosmickým aktivitám vě-
novat i v České republice.
A že v tomto odvětví působí
desítky firem, byznys inkubá-
tor Evropské kosmické agen-
tury podporující start-upy
pracující s vesmírnými tech-
nologiemi a státní instituce,
které bojují za větší zapojení
Česka do různých kosmic-
kých misí i programů. Já
jsem se do našeho českého
vesmírného ekosystému do-
stalamírně oklikou přes vzdě-
lávací aktivity a marketing.

Mohla byste našim čtenářům
stručně přiblížit, co přesně
tento obor zahrnuje a jakým
způsobemho aplikujete
v praxi?
Kosmické aktivity spojují
opravdu širokou škálu oborů
a zaměření, kterým je možné
se věnovat. Určitě si všichni
vybavíme průzkum vesmíru,
lety k Měsíci, ale nesmíme
opomínat ani technologie,
jež jsou užitečné pro náš kaž-
dodenní život typu navigace
nebo nové inovativnímateriá-
ly. U nás ve firmě se věnuje-
me primárně vývoji softwaru

pro družice nebo sondy a pro-
jektům spojeným s tématem
družicové navigace.

Možná je to zjevné, ale je pro
vás práce zároveň koníčkem?
To ano. Vzhledem k tomu,
jak rychle se odvětví rozvíjí,
je neustále o čem číst a po-
slouchat, a to samozřejmě
i mimo práci. Troufám si tvr-
dit, že práce v tomto oboru je
zábavná a zajímavá i z toho
důvodu, že se pohybuji ne-
ustále mezi lidmi, které prá-
ce baví a kteří přemýšlejí
o tom, jak věci fungují a jak
by mohly fungovat lépe.

Co vás v této oblasti zajímá?

Nejvíce mě baví sledovat
dění na poli evropských kos-
mických aktivit, ať již součas-
né, či plánované vědecké
vesmírné mise Evropské kos-
mické agentury, ale též dění
související s Agenturou Ev-
ropské unie pro kosmický
program, která sídlí v Praze
a pod kterou spadá program
pro pozorování Země Coper-
nicus nebo navigační satelit-
ní systémGalileo. Díky těmto
programům a datům z nich
pramenícím vznikají inova-
tivní aplikace v oblasti země-
dělství, pozorování změn kli-
matu, dopravní infrastruktu-
ry a podobně.

Dá se zjednodušeně říci, že
jste vesmírná výzkumnice?
To bych si netroufla tvrdit.
Jsem jednou z mnoha, kteří
se snaží přispět svou prací
k rozvoji tohoto odvětví,
a jako v mnoha technologic-
kých oborech je i při kosmic-
kých aktivitách nutná spolu-
práce akademiků a průmys-
lu. Pokud si chcete popovídat
s lidmi, kteří by se vesmírný-
mi výzkumníky nazývat mo-
hou, zavítejte určitě na někte-
ré akademické pracoviště
a budete překvapeni, že čeští
vědci pracují i na zkoumání
sopečné činnosti napříč slu-
neční soustavou, záření čer-
ných děr nebo slunečního vět-
ru a mnohého dalšího.

Jak se teď v této oblasti anga-
žujete?
V současnou chvíli u nás pra-
cujeme na vývoji softwaru
pro zpracování dat na palubě
družice, která poletí k asteroi-
du, nebo systému pro rozpo-
znávání rušení a podvržení
navigačního signálu. Též pra-
cujeme na českých ambicióz-
ních misích ve spolupráci
s průmyslovými a akademic-
kými partnery. Cílem jedné
zmisí je navrhnout, vyvinout
a vyslat mikrodružici, která
bude provádět analýzu galak-
tického kosmického záření
a částic sluneční energie
na oběžné dráze hlubokého
vesmírumimo zemskoumag-
netosféru.

Jak je to s dostupnými tech-
nologiemi? Jak rychle jde vše
dopředu v průběhu let?
Jako ve většině technologic-
kých oborů dochází i zde
k rychlému vývoji. Třeba ke
zvýšení zapojení komerčních
hráčů do kosmických aktivit.
Mnoho technologií a služeb
je finančně dostupnějších
více subjektům. Kosmické bá-
dání se posouvá rychle vpřed
díky mnoha faktorům, ať již
zapojení více lidí, nebo posu-
nu ve využití AI/ML pro zpra-
cování dat, vývoji novýchma-
teriálů, zefektivnění procesů
výroby a tak dále.

Dokáže vás v tomto směru
ještě něco překvapit?
Bylo by překvapivé, kdyby
ne. Je opravdu těžké mít pře-
hled o veškerém dění v oblas-
ti, a tak malá či větší překva-
pení přichází na denní bázi.
Naštěstí se jedná většinou
o pozitivní typ údivu.

Mohou se s vámi čtenáři
potkat? Poslechnout si třeba
přednášku?
V nejbližší době mě můžete
určitě vidět 27. května na
akci Coolife Fest 2023 na praž-
ské Smíchovské náplavce,
kde budu mít možnost říct
pár slov o kosmických aktivi-
tách a našem českém snažení
v rámci nich. Doufám, že toto
téma některé posluchače za-
ujme natolik, že se třeba též
přidají do vesmírné komuni-
ty, která je pestrá a ve které
se biologové, právníci, pro-
gramátoři, inovátoři, elektro-
technici či zámečníci rozhod-
ně neztratí.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Čtvrtý ročník freestyle show
se ponese na vlně adrenali-
nu a freestyle sportů.

• Novinkou bude kulturní
program v podobě výsta-
vy streetartového umělce
Banksyho. Večer se před-
staví DJ Wich a Rest Show
a následovat bude after-
party se známými DJ
na lodi Cargo Gallery.

• Akci pořádá televize Pri-
ma a je pro všechny ná-
vštěvníky zdarma. JAR

Anna Rojková bude příští víkend přednášet na téma Vesmír kolem
nás a pro nás. Potřeba jsou podle ní i vesmírní zámečníci. ARCHIV

COOLIFE FEST

„Práce českých vědců
umí mnohé ohromit“
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Michael Keaton se už za pár týd-
nů objeví po více než třicetileté
přestávce opět v roli Batmana.
Stane se tak v novém filmu The
Flash, který má premiéru zhru-
ba za měsíc. I on si ale koncem
osmdesátých let zažil od fandů
komiksového hrdiny své.

• Fanoušci Keatonovi vyčítali
nedostatečnou výšku (zhruba
175 čísel), nedostatečně muž-
nou a komiksově hranatou
batmanskou čelist či absenci
charizmatu. Herec měl totiž
čerstvě za sebou roli strašidla
Beetlejuice ve stejnojmen-
ném snímku Tima Burtona.
Ten si však do svého Batmana
Keatona prosadil navzdory
všem. Herce vybavil speciál-
ním límcem, který mu bradu
trochu vylepšil, a vysokými
podrážkami (šlo o tenisky
značky Nike zapracované do
kostýmu). Charizma i dosta-
tečné herecké schopnosti

poté předvedl sám herec.
Jeho ztvárnění temného rytí-
ře je do dnešních dnů pro ob-
rovské množství fanoušků na-
prosto neopakovatelné. I pro-
to na něj ve velkém poutají

snad všechny upoutávky
na The Flash.

• V poslední době se řeší také
obsazení exponované marve-
lovky Fantastická čtyřka. Ta-

hle komiksová parta z pera ze-
snulé legendy Stana Lee by to
měla na velkém plátně zkusit
za dva roky již potřetí. Kdo by
si mohl zahrát vůdce party
Reeda Richardse alias Mr. Fan-
tastica? V minulosti zaznělo
několik jmen a mezi nimi na-
příklad Adam Driver. Sice se
spekuluje, že by mohl být spí-
še Doctorem Doomem, ale ně-
které zdroje dál trvají na tom,
že bude hrát Reeda.

• Fandovským snem je pak ob-
sazení Johna Krasinského
a jeho ženy – herečky Emily
Bluntová do role Sue Stormo-
vé alias Invisible Woman.
Toho prvního se fanoušci na
chvíli loni dočkali ve filmu
Doctor Strange v mnoho-
vesmíru šílenství, kde hrál Kra-
sinski Fantastica z paralelního
vesmírů. S jeho obsazením do
role „pravého Richardse“ se
však asi nepočítá. JAR

Ztvárnit agenta 007,
Supermana či členy
komiksové Fantastic-
ké čtyřky není pouze
otázka hereckého ta-
lentu. Souboj o nej-
zářivějšího adepta
je, jako již tradičně,
předmětem sporů.

Připadá mi to, jako by to bylo
včera. Ve skutečnosti je to
zhruba třináct let. Seděli
jsme v partičce u kamaráda
na chatě a pomlouvali tehdy
čerstvě oznámeného novope-
čeného představitele Super-
mana Henryho Cavilla. Pada-
ly argumenty typu, že je
na roli málo tmavovlasý, moc
kudrnatý a jeho zhruba
185 centimetrů je pro ztvár-
nění nejznámějšího superhr-
diny na světě v budoucích
snímcích Muž z oceli (2013),
Batman vs Superman: Úsvit
spravedlnosti (2016) a Liga
spravedlnosti (2017 a 2021)
zatraceně málo. Rok se
s rokem sešel, Cavill se před
časem s ikonickou rolí rozlou-
čil a my museli uznat, že ji
ztvárnil po všech stránkách
výborně.
Nyní chystá režisér James

Gunn společně s producen-
tem Peterem Safranem no-
vou kapitolu komiksového
vesmíru od DC, která neza-

počne ničím menším než no-
vým Supermanem. Reboot
Superman: Legacy Gunn sám
napíše i zrežíruje a na projek-
tu už intenzivně pracuje.
A také pečlivě vybírá, kdo by
se v chystaném komiksovém
spektáklu mohl v roli Clarka
Kenta alias hrdinného Super-
mana objevit.

Kdooblékne pláštěnku?
Už pěknou řádku měsíců se
spekuluje o několika zajíma-
vých jménech. Nejdiskutova-
nějším nástupcem nyní již
hvězdného Cavilla byl až do-
nedávna herec Jacob Elordi
ze seriálu odHBOMax – Eufo-
rie. Podle nejnovějších infor-
mací je však jeho účast už pár
týdnů passé. Velice blízko
ke ztvárnění komiksové iko-

nymá nejspíš aktuálně David
Corenswet ze seriálů téže
streamovací platformy Město
patří nám a Hollywood. Kdo
je na seznamu dál? Dalšími
kandidáty prý jsou Andrew
Richardson (netflixovský
film Špionky) a Tom Brittney
(seriál Grantchester).
Největším Corenswetovým

konkurentemmá být také asi
nejznámější jméno ze sezna-
mu – herec Nicholas Hoult.
To je ale jeden z největších
smolařů, kterému v minulos-
ti utekla role Batmana ve
snímkuMatta Reevese z roku
2022 či v sedmém Mission:
Impossible. Navíc se hovoří
o tom, že jej Gunn prosazuje
spíše do role záporáka Lexe
Luthora než do role borce
s písmenem „S“ na hrudi. Uvi-

díme. „Aktuálně mohu říct
jen tolik, že v Superman: Le-
gacy byla obsazena jen jedna
role a není to nikdo ze zná-
mých hráčů Supermanova
světa,“ vyjádřil se k tématu
před několika dny Gunn.

Kdodostane povolení
zabíjet?
Rušno je v posledních měsí-
cích také okolo závodu o na-
hrazení Daniela Craiga jako
agenta 007 Jamese Bonda.
Ten prý ještě pořádně neza-
čal, internet však již horečně
o potenciálních náhradní-
cích spekuluje. A kdo je tedy
podle drbů horkým kandidá-
tem? Kromě již zmiňované-
ho, který by tedy přeskočil
z jedné ikonické role do dru-
hé, je to především Aaron
Taylor-Johnson. I některé brit-
ské deníky informovaly
o tom, že se herec v září zú-
častnil takzvaných obrazo-
vých zkoušek a producentka
Barbara Broccoli ho v nich
přímo milovala. Dalším hor-
kým kandidátem je také Tom
Hardy. Již mnoho let diskuto-
vaným jménem je i herec Id-
ris Elba. O něm se již mnoho-
krát psalo jako o prvním Bon-
dovi černé pleti. Vše ale na-
svědčuje tomu, že pokud by
se v nějaké bondovce objevil,
nejspíše by to bylo v záporné
roli.

Expředstavitel Supermana
Henry Cavill WARNER BROS.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Aaron Taylor-Johnson bavil
i ve filmu Bullet Train. FALCON

Jak moc špatný byl restart kultovního komiksu Fantastická čtyřka
z roku 2015, kterému se vysmáli diváci i kritici? Hodně. BONTONFILM

Vybavení domácnosti
• HOLANDSKÝ NÁBYTEK a by-
tové doplňky, Maršála Koněva
939/33 Nymburk Tel.:
777575854, 777475854 aktuál-
ní nabídku najdete na
www.anneholandskynaby-
tek.cz270943

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen, ga-
ráží vše do r 1990. Tel.
734843403271922

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

„ČOUDY“ DOSTÁVAL COBY NOVOPEČENÝ BATMAN IMICHAEL KEATON. NYNÍ JE PRO STUDIO SPÁSOU

Hledá se nový Clark Kent
i Bond. Zaspekulujete si?

Nemovitosti - poptávka

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1
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Minulou sobotu se konal v O2 areně
v Praze koncert českého umělce Kapi-
tána Dema, který si popularitu mezi
českými posluchači získal především
díky svému satirickému postoji vůči
současné rapové scéně. Jeho hudba
již od prvního alba spojovala různé
věkové skupiny, jejichž názory na
Dema se však po koncertě začaly roz-
cházet. Show samotná měla zpoždě-
ní a to spolu s několika předchozími
odklady koncertu a navýšenou cenou
lístků z důvodu konání v O2 areně
část diváků rozhořčilo. Celá show
pak podle některých tohle fiasko ne-
zachránila, což se rozchází s názo-
rem jiných, mezi které patřím i já.
Kapitán Demo odstartoval show

monologem rybáře Matěje Hošky,
což pro mne bylo velmi příjemným
překvapením, jelikožMatěje ráda sle-
duji a vím, že je mezi mladými na In-

stagramu velmi populární. Tento pro-
slov a další vsuvky do show mi přišly
dobře konstruované, aby doplňovaly
osobnost Kapitána Dema. Ne všichni
to však ocenili, ačkoli většina těchto
„překvapení“ byla předem ohlášená
na sociálních sítích. Zamě se Demovi
výborně povedlo obyčejný koncert
proměnit v jedinečnou show, na dru-
hou stranu vidím, že se nepodařilo,
aby tato showbylamezigeneračně zá-
bavná, jako jsou jeho písně.
Kapitán Demo koncert zakončil

slovy: „Tohle je naposledy, co vidíte
KapitánaDema,“ ačkolimu v budouc-
nu má vyjít nové album. Uvidíme
tedy, jak se jeho kariéra bude dále vy-
víjet a jestli si novou hudbou získá
zpět rozčarované diváky, protože vě-
řím, že nejsem jediná, kdo by byl z de-
finitivního odchodu Kapitána Dema
zklamaný. OLIVIE BENEŠOVÁ

Společenská průpra-
va očima mladé při-
spěvatelky.

Kongresové centrum v Praze
je opravdu záhadné místo.
Jestli jím někdy budete pro-
cházet, nezapomeňte se zti-
šit a řádně naslouchat. Ve ve-
černích hodinách totiž může-
te zaslechnout, jak hraje zá-
hadný orchestr. Tedy, zapo-
mněla jsem dodat, že ne vždy
lze daný zvuk nazvat hraním
orchestru. K líbezné hudbě se
totiž přidává hlasitý dupot
pánských bot a podpatků, čas-
to doprovázen vysokým Au!
Taneční jsou součástí živo-

tů mnoha chlapců a dívek.
Představy rodičů, kteří své ra-
tolesti na lekce přihlašují, se
ale často vymykají realitě. Sál
se už zcela naplnil tanečníky.
Na jedné straně stojí chlapci,
všichni mají černé oblečení,
kravatu a stejný výraz v obli-

čeji, který vypovídá, že zde
nestojí zcela dobrovolně.
Na druhé straně se na vyso-
kých podpatcích houpají dív-
ky v různě barevných šatech.
Jejich výrazy v obličejích se
ale na rozdíl od chlapců liší.
Některé dívky jsou zklamané
z nastoupených pánů. Jiné se
zase soustředí na to, aby je-
jich kolébavý pohyb v podpat-
cích vypadal elegantně. Další
se ještě snaží mezi mladíky
najít alespoň nějaký rozdíl.
Vše se rozbíhá, když se

hlavní lektor konečně uráčí
přijít do sálu s minimálně de-
setiminutovým zpožděním
a udýchaným hlasem ze sebe
vypraví: „Chlapci, zadejte
se!“ Celá sestava se v tu chvíli
naprosto změní. Chlapci se
najednou rozutečou po ce-
lém sále, který se promění
v bojiště a dupot bot přehluší
jakýkoli jiný zvuk. Dívky jen
stojí, snaží se udržet rovno-
váhu v nepohodlných botách
a tváří se jakoby nic.

Když užmá každý tanečník
po boku svou těžce vybojova-
nou princeznu, lektor zapíná
plesovou hudbu v domnění,
že pohyby nadějných taneční-
ků a tanečnic budou alespoň
trochu připomínat bál. Opak
se ale stává pravdou. Pár ze za-
čátku může připomínat ne-
stabilní sloup, který někdo za-
pomněl upevnit a kývá se
sem a tam. Slečny toto kývá-
ní a houpání mají již naštěstí
díky svým podpatkům nacvi-
čené, ale mladým pánům
tato dovednost často jaksi
chybí. Za pár chvil mají dívky
červené a již pošlapané nohy
s proděravěnými silonkami
a chlapci plno třpytek
na podrážkách svých uhelně
černých bot.
Když lektor vysloví název

druhého tance, polky, taneč-
níci jako kouzlem přestanou
mluvit a v okamžiku nastane
hrobové ticho. Děvčata si
v duchu vybírají kamarádky,
které by se jim případněmoh-

ly podepsat na sádru, a chlap-
ci si nacvičují co nejelegant-
nější výraz, který bymohli vy-
užít při mírném zmrzačení
partnerčiny nožky.
Jakmile skončí poslední ta-

nec, všichni si hluboce od-
dychnou. Dívky jsou rády, že
alespoň tento týden vyvázly
bez zlomeniny. Chlapci jása-
jí, že užmají o jednu lekci blí-
že k úplnému konci taneč-
ních a lektoři pociťují hlubo-
kou úlevu, že dnes nemuseli
volat záchranku. BETTY PATAK

„Tento prostředekmi pomohl zhubnout 13,7kg zaměsíc!
Doktor říká,že semi zlepšil krevní tlak a lipidový profil.Do-
konce lépe spím,protože užnetrpím spánkovou apnoe,mám
více energie a užmě nebolí záda. –Lidie,67 let,Kroměříž
„Zkoušela jsem různé způsoby, jak zhubnout, po většině
z nich jsem se cítila špatně, bušilo mi srdce, měla jsem
problémy s usínáním.Tento přípravek nezpůsobuje žádné
vedlejší účinky a hlavně – funguje! Po 14 dnech nosím
oblečení o 2 čísla menší “.
–Sylvie,38 let,Mariánské Lázně

rodní prostředek zrychlí metabolismus o 176% za 48 hodin!

Bioaktivátor metabolismu vám pomůžeBioaktivátor metabolismu vám pomůže

a získát vytouženou štíhlou postavu!
SPÁLIT KILOGRAMY TUKU

Každé sousto vaší oblíbené sušenkyve vás vyvolává pocit viny? Snažíte se
zhubnout,ale nic nepomáhá? Zpomaluje se vámmetabolismus a lékař vás děsí
cholesterolem,aterosklerózou, cukrovkou? Jste unavení z jakékoli námahy.
Tomu všemu se lze vyhnout.Zbavte se nadváhy s bioaktivátoremmetabolismu,
který urychlí spalování tuků o 81%.

Celostátní studie prokázaly, že u 97% uživatelů této unikátní metody dochází k té
okamžitému snížení chuti k jídlu a zrychlení metabolismu, cožmá za následek:

Vyzkoušejte ho za
0kč!

✔ Spalujete až 1017 kalorií navíc denně bez diety nebo cvičení
✔ Oxidace až 9 % tělesného tuku za týden
✔ Redukce nadváhy i během spánku
✔ Využití lipidů jako hlavního zdroje energie
✔ Mobilizace metabolicky aktivní hnědé tukové tkáně

„Tělo se zdráhá využívat tuk ulo-
žený kolem boků, hýždí a břicha.
Účinnost této metody je založena
na tom, že nutí tělo přepnout na
režim spalování tuků místo cukrů
jako hlavního zdroje energie. Díky
tomu se dokážete zbavit až 6 kg
tuku za 2 dny. Vše přirozeně, bez
jojo efektu nebo půstu“

vysvětluje profesor
z Institutu pro výzkum obezity

éměř

Pří
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Získejte ZDARMA bioaktivátor metabolismu a začněte hubnout

Akční nabídka pro prvních 50 osob nebo do vyprodání zásob. | Pondělí-pátek 8:00–20:00,sobota-neděle 09:00-18:00

296 849 668
Vše, co musíte udělat, je rychle zavolat na číslo:Pouze do 22.05.2023 si můžete vyzvednout

balíček metabolického bioaktivátoru v hodnotě
2500 kčZCELA ZDARMA! Díky tomu
získáte svou vysněnou postavu ještě před létem!

inzerce

Propast mezi fanoušky
Kapitána Dema

Kapitán Demo, vlastním jménem Jiří Burian, rozvířil na posledním koncertě vlnu
rozpaků mezi svými posluchači. FB KAPITÁN DEMO ORIGINAL

Taneční, to jsou děravé
silonky a plno třpytek

BUĎTE YOUNG!

V rubrice Young najdete
texty začínajících
tvůrců a jejich svěží
pohled na svět. Chcete
být součástí rubriky
Young a ještě vám
nebylo 25 let? Pošlete
své výtvory na veronika.
reicheltova@metro.cz.
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Když jsem před lety nastoupil do zoo jako průvodce, rozčilova-
ly mě promluvy návštěvníků. „Ti tuleni jsou boží,“ výskala jed-
na paní u lachtanů, opírajíc se o cedulku „lachtan jihoafrický“.
Hnán jistou mírou samolibosti jsem ji opravil, načež dáma od-
větila: „To máte fuk.“ Považoval jsem to za vrchol ignorantství.
Od toho dne se leccos změnilo. Tedy ne pro lachtany – ti jsou za-
měňováni dál. Stejně tak gorily a šimpanzi, losi a sobi, plameňá-
ci a pelikáni. Pak je zde kategorie „jakoby“. Vedle slonů či žiraf,
pro které má většinová mysl vlastní štítek, jsou rozliční kopyt-

níci „jakoby jeleni“, savci menší
než králík „jakoby myši“, vodní
ptáci „jakoby kachny“. Ostatně
i reakce na luskouny, naše dneš-
ní mediální hvězdy, často zní:
„Takže jakoby pásovci?“ Došlo
mi, že naše práce je správnou in-
formaci nabídnout, ne vyžado-
vat. Když není vůle, není cesta.
„Já myslel, že jaguár je větší,“
diví se pán u výběhu malé šelmy

jaguarundi. Jdu kolem a po letech polykání pouček se neudr-
žím. „To není jaguár, je to jaguarundi, docela jiné zvíře,“
usměju se a poukážu na cedulku. „Kdo si to má pamatovat?“
utrousí on a věnuje se dění v expozici.
A já? Mám radost. Ne z vědomého nezájmu o čtyři písmena
z názvu šelmy, ale z toho, kam se dívá. Pozoruje obyvatele výbě-
hu, usmívá se. Nepřišel do zoo číst a učit se. Prochází se, kouká
na zvířata a těší se z toho. A to je v pořádku. Zoo má řadu funk-
cí – výzkumnou, vzdělávací, ochranář-
skou, ale i relaxační, volnočasovou. Je tu
pro každého.

LUŠTĚNKA

Došlo mi,
že naše

práce je správnou
informaci
nabídnout,
ne vyžadovat.

Pan Karel Bogner z Prahy nám doMetrotagu napsal svou
vzpomínku na Český rozhlas, který v těchto dnech slaví 100 let.
„Vzkaz jsem doplnil pokusem o zakreslení vývoje jeho poslechu
od krystalky k digitálnímu přijímači,“ dopsal pan Bogner. Malujte,
pište a používejte hashtagy #metrotag #mojemetro.

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!LUŠTĚNKA:LAPONSKO

ŘEŠENÍSUDOKU:

Zoo pro všechny

Zítra hraje Divadlo Spejbla a Hurvínka představení Spejbl, Hurvínek a já.

1. ochrana zboží
2. vozidla
3. svazek slámy
4. malá oka

5. zahradní květina
6. řešeta
7. oteklina
8. zasklené otvory

@mojemetro

FILIP MAŠEK
TISKOVÝ MLUVČÍ ZOO PRAHA
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„Poleťme dometra
Kobylisy. Prý tam

krmí nějakou kavku.“

JANA KVĚTOŇOVÁ
Facebook

POČASÍ

SUDOKU

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

DNES ZÍTRA NEDĚLE PONDĚLÍ

13/17 °C 20/24 °C 22/26 °C 23/27 °C

20.10 Princezna a půl království
Pohádka (ČR, 2019). Honza za-
bije draka a získá tak ruku prin-
cezny. Jenže jak to bylo dál?
Hrají: E. Josefíková, M. Ruml,
M. Eben, J. Prachař.
Režie K. Janák

21.45 Všechnopárty
Talk show Karla Šípa

22.44 Výsledky losování
Šťastných 10

22.45 Hercule Poirot
Žlutý iris. Seriál (VB, 1993)

23.35 Hercule Poirot
Případ ztracené závěti

20.00 Bez motivu
Detektivka (Fr./It., 1971). De-
tektiv Carella a série záhad-
ných vražd na Riviéře. Hrají:
J.-L. Trintignant, D. Sandová,
C. Gravinová. Režie P. Labro

21.45 Černá vdova
Thriller (USA, 1987). Provdá se
a zabije... Hrají: T. Russellová,
D. Wingerová, S. Frey, D. Hop-
per. Režie B. Rafelson

23.25 Letecké katastrofy
Smrt v Arktidě

00.10 Den vítězství v Evropě

01.00 Máma (3/4)

20.20 Slunce, seno, erotika
Komedie (ČR, 1991). Hoštičtí
cestují za krásami Itálie i zkuše-
nostmi zdejších zemědělců.
Ale co z toho vzejde? Hrají:
J. Kretschmerová, P. Pyšová,
O. Kaiser. Režie Z. Troška

22.05 Postradatelní
Akční film (USA, 2010). Ná-
mezdní žoldák Barney Ross se
skupinou ostrých hochů vyráží
na ostrov Vilena zlikvidovat
místního diktátora. Hrají: S. Stal-
lone, J. Statham, J. Li, D. Lund-
gren. Režie S. Stallone

00.10 Mentalista (4)
Krimiseriál (USA, 2008)

20.15 Máme rádi Česko
Zábavní pořad. Účinkují:
J. Prachař, V. Kotek, P. Smejkal,
E. Leimbergerová, O. Urban,
Š. Caban, J. Schneiderová

22.00 Do pořádku!
Adéla Gondíková a její tým od-
borníků pomáhá s přeměnou
přeplněných a nezorganizova-
ných českých domovů. Domovy
projdou pořádným úklidem i or-
ganizační proměnou, aby se
dům i život jeho obyvatel dal
pěkně do pořádku!

23.00 Ano, šéfe!

00.00 Policie v akci

15.50 Óčko hity

16.00 Gamingmania

16.05 Óčko hity

17.00 Novinky
Nové klipy na jednommístě

18.00 Óčko hity
Největší hity z českých a světo-
vých hitparád i nejsledovanější
hudební videoklipy z YouTube

22.00 O black list party
Pátečnímoshpit sOBLACKselekcí

0.00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA



19 www.metro.cz

Na fotbalovém
MS 2026 bude
prvně 48 týmů.

Bývalý rozhodčí Tomáš
Grímm, který spolu s někdej-
ším místopředsedou Fotbalo-
vé asociace ČR (FAČR) Roma-
nem Berbrem a dalšími lidmi
čelí obžalobě za korupci, se
u soudu v Plzni přiznal k při-
jetí úplatků za ovlivnění ně-
kolika zápasů v letech 2019
a 2020. Berbr u soudu už při
výpovědi v dubnu jakoukoli
vinu popřel. Grímm je jed-
ním z hlavních obžalova-
ných. V případu vystupuje
jako spolupracující obžalova-
ný a se státním zástupcem

uzavřel dohodu o vině a tres-
tu, o jejímž přijetí bude roz-
hodovat soud.
Berbra označil Grímm

za jednoznačně nejmocnější-
ho muže v českém fotbale.
Coby rozhodčí ho vnímal
jako svého hlavního nadříze-
ného, jehož si nechtěl
rozhněvat žádný sudí, řekl
u soudu. V případu je obžalo-
váno 21 lidí z fotbalového
prostředí a Slavoj Vyšehrad.
Podle obžaloby stál Berbr
v čele organizované skupiny,
jež se v letech 2019 a 2020 po-

dílela na zmanipulování dese-
ti zápasů třetí a druhé ligy.
Státní zástupce Jan Scholle

Berbra viní z toho, že využí-
val svého dominantního po-
stavení ve FAČR a ovlivňoval
nasazování rozhodčích
na utkání Slavoje Vyšehrad
podle požadavků tehdejšího
sportovního ředitele klubu
Romana Rogoze. Berbr to po-
dle obžaloby dělal pro posíle-
ní a udržení vlivu v asociaci.
Rogozovou motivací byl po-
stup klubu ze třetí ligy do dru-
hé a pak udržení se v ní. ČTK

Český obrat
Čeští hokejisté vyhráli vče-
ra na mistrovství světa
v Rize nad nováčkem Slo-
vinskem 6:2, přestože ješ-
tě v 39. minutě prohrávali
0:2. Hattrickem a jednou
asistencí se na tom podílel
útočník Dominik Kubalík
(na snímku). Skórovali
také kapitán Roman Čer-
venka, obránce Michal
Kempný a útočník Jakub
Flek. Další zápas čeká svě-
řence trenéra Kariho Jalo-
nena zítra od 11.20 SELČ
proti Norsku. Češi mají ak-
tuálně v tabulce skupiny B
po čtyřech zápasech deset
bodů. ČTK

Spartu převezme Gross
Novým hlavním trenérem hokejistů pražské Sparty se
stal Pavel Gross (na snímku). Pětapadesátiletý kouč vystří-
dá ve funkci Miloslava Hořavu, který se přesune na pozici
asistenta. Gross se do Sparty vrací po 33 letech. Za praž-
ský tým nastupoval jako útočník v letech 1987 až 1990
a získal s nímmistrovský titul. Pak šel do Německa. ČTK

PŘEDSTAVILI
LOGO PROMS

Mexické skokanky do vody
Alejandra Orozcová a Gabrie-
la Agúndezová uvažovaly
o prodeji svých olympijských
medailí, aby měly peníze na
cestu na červencové mistrov-
ství světa ve Fukuoce. Když se
s tím svěřily v rozhovoru pro
jednu rozhlasovou stanici, na-
bídla jim pomoc letecká spo-
lečnost a slíbila celému sko-
kanskému týmu cestu do Ja-
ponska zdarma. „Sledovali
jsme jejich úspěchy, a pokud
chtějí do Japonska, Aeromexi-
co je vezme. S radostí to udě-
láme,“ řeklmluvčí společnos-
ti Christian Pastrana. ČTK

Z Roland Garros se
odhlásili Rafael Na-
dal či Nick Kyrgios.

Blížící se tenisový grandsla-
mový turnaj v Paříži bude
bez některých hvězdných
osobností tohoto sportu.
Rafael Nadal se kvůli zraně-

ní kyčle včera odhlásil. Čtr-
náctinásobný šampion, který
na pařížském grandslamune-
chyběl od svého debutu
v roce 2005, to oznámil na tis-
kové konferenci ve své teniso-
vé akademii na Mallorce.
Další osud sezony nechal

Nadal otevřený. Kariéru za-
tím nekončí, předpokládá
ale, že rok 2024 bude jeho po-
sledním. „Momentálně ne-
jsem schopný Roland Garros
hrát. Vzhledem k tomu, co
promne ten turnaj znamená,
si dovedete představit, jak
těžké to je. Nemám v úmyslu
hrát tenis ještě pár dalších

měsíců,“ uvedl Nadal. Letoš-
ní sezonumu zhatilo zranění
kyčle z Australian Open.
Mimo hru bude v Paříži

také Nick Kyrgios, i když jeho
zdravotní potížemají jiný pů-
vod. Australského tenistu vy-
řadilo zranění chodidla, kte-
ré utrpěl na začátku května
během loupežného přepade-
ní. Původně se předpokláda-
lo, že důvodem jeho neúčasti
na pařížském grandslamu
jsou potíže po lednové opera-
ci kolena, jeho agent Daniel
Horsfall ale vše objasnil.
„V jejich domě došlo k oz-

brojené loupeži. Při všem
tom zmatku utrpěl Nick trž-
nou ránu na chodidle levé
nohy. Nevíme přesně, jak se
mu to stalo,“ řekl Horsfall.
Při pokusu ukrást Kyrgiosův
vůz Tesla mířil lupič zbraní
venku na Kyrgiosovu matku.
Finalista loňskéhoWimbledo-
nu jí zevnitř spěchal na po-
moc, když slyšel křik, a při
tom si asi nohu roztrhl. ČTK
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V Griffithově
observatoři
v Los Angeles
odhalili logo. 3x AP

Dorazil i bývalý hráč USA
Alexi Lalas. MS pořádá jeho
země, Kanada aMexiko.

875
Judista Lukáš Krpálek do-
stal od svazu odměnu 875 ti-
síc korun za stříbrnou me-
daili, kterou získal v pátek
namistrovství světa v Dau-
há v kategorii do 100 kilo-
gramů. Krátce před šampio-
nátem byl Krpálek nemocný
a bral antibiotika, ale i tak
vyhrál pět zápasů a podlehl
až ve finále. ČTK

ODMĚNA ZA STŘÍBRO

Skokankám do
vody pomohou
aerolinky

Paříž bude
bez hvězd

Grímm přiznal, že vzal úplatek
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Chci se
cítit krásnácítit       krásnácítit       krásná

Balea
krém na ruce
s ureou
100 ml

3490
DLOUHODOBÁCENA

od 08.05.2023 34,90Kč

Kč

Balea
Retinol
pleťová maska
1 ks

2490
DLOUHODOBÁCENA

od 25.02.2023 24,90Kč

Kč

Balea
jemné čisticí mléko
200 ml

2990
14,95 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 22.02.2023 29,90Kč

Kč

Balea
Beauty Expert
noční pleťový krém
30 ml

159
53 Kč za 10 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 04.04.2023 159Kč

Kč

Balea
lak na vlasy
300 ml, více druhů

3490
11,63 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 17.05.2023 34,90Kč

Kč

réell‘e
sprej na odrosty
75 ml, více barevných variant

7990
10,65 Kč za 10 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 12.08.2022 79,90Kč
02.05.2022 87,90Kč

Kč

VEGANVEGAN

VEGAN


